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ACTA Nº 02/20 CONSELL ECONÒMIC I SOCIAL 
6 d’abril de 2020 

 
 

Assistents amb veu i vot 

President: 
Sr. Diego Gómez i Garcia 
 
En representació de 
l’Associació Empresarial: 
Sr. Raül Tudela Soriano 
 
En representació de CCOO: 
Sr. Josep Antoni Carrascosa 
Torregrosa 
 
En representació de UGT: 
Sr. Raül Roselló Gregori 
 
Vocal en representació de 
l’equip de govern. 
Sr. Fernando Pascual  
 
Vocal en representació dels 
grups que no conformen 
l’Equip de Govern: 
Sr. Miguel Vidal Llopis 
 
 
Assistents amb veu i sense 
vot 
 
Secretària 
Sra. Carmen Herrero Pardo 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

Atés el Reial Decret 463/2020, de 14 de març, pel qual 
es declara l’estat d’alarma i succesius, per a la gestió 
de la situació de crisi sanitària ocasionada pel COVID-
19, es celebra sessió telemàtica  a les 12:00 hores  del 
dia dalt indicat, reunint-se els Srs. al marge expressats, 
components del Consell Econòmic i Social, constituït a 
l’empara de l’establit en els Estatuts que li són propis, 
en virtut de la seua ratificació en la sessió plenària 
celebrada el dia quatre de setembre de mil nou-cents 
noranta, tot açò a fi de tractar el següent: 

 
 
 
 

ORDRE DEL DIA 
 

ÚNIC.-  Gestió crisi COVID. Informació i  propostes. 
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ÚNIC.- GESTIÓ CRISI CORONAVID. INFORMACIÓ I   PROPOSTES 

 
Abans de començar la reunió la secretaria demana disculpes per no haver convocat en 
primera instància a Miguel Vidal Llopis com a representant  dels grups que no conformen 
l’equip de govern. 
 
A continuació, el  Sr. President obri la sessió explicant que l’Ajuntament, davant de la 
situació d’emergència creada per la crisi del Covid-19,  primer que res ha de tindre una 
resposta social i en un segon termini, una resposta econòmica. És evident que les 
circumstàncies canvien d’un dia a un altre pel que fa a estratègies, ajudes... i resulta 
precís respondre de manera immediata a esta nova situació.  
 
En un primer pas s’han pres mesures de caràcter urgent, com dotar a les residències i al 
personal de neteja dels materials sanitaris per a evitar contagis. També s’ha ajornat el 
pagament d’impostos, les taxes de la piscina, de centres de dia... 
 
En un segons pas es va a recavar tota la informació necessària relativa a persones amb 
vulnerabilitat, xiquets amb accés als menjadors escolars, nombre de persones ateses per 
família... per a tindre coneixement de la realitat existent i treballar en conseqüència. 
 
Senyala també el president que s’han de conéixer totes les ajudes provinents d’altres 
administracions. 
 
Recorda, així mateix, que l’Ajuntament és una “empresa” de més de 500 treballadors i 
que les retribucions de les persones depenen dels ingressos per impostos. 
 
 Confirma que existeix un romanent de tresoreria per a poder fer front durant 2 o 3 mesos 
tant a les despeses de l’Ajuntament com a les nòmines del personal, el que equivaldria a 
2.700.000 € mensuals.  
 
Espera que les propostes d’ingressos que han de provenir tant de la Diputació i la 
Generalitat com de l’Estat siguen suficients per a cobrir tot el necessari, ja que només en 
Serveis Socials en març i abril les despeses són de 400.000 € i que és segur que la xifra 
augmentarà al mes de juny. 

El president ha remarcat també la importància d’estudiar les necessitats dels autònoms i 
tindre en compte les diferents ajudes de les altres administracions perquè, per eixemple, 
l’ajuda que ofereix la Generalitat és incompatible en cap altra. 

El Sr. Gómez proposa així, amb esta situació tan complicada, primer donar resposta 
urgent a les necessitats socials i després preparar la resposta per a les necessitats 
econòmiques. 

Informa que es crearan dos línies d’atenció telefònica, una destinada a resoldre dubtes 
dels treballadors i l’altra per a informar a empreses i comerços respecte de les diferents 
ajudes. Confirma que les assessories laborals del municipi s’han oferit per a recolzar a 
l’Ajuntament en allò que necessite. 
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Confirma també que s’estan recollint dades dels comerços que s’han vist obligats a 
tancar per a poder prendre mesures en conseqüència. 

El Sr. Carrascosa agraeix al president la convocatòria de reunió i exposa que els 
sindicats estan col·laborant en tot el que les diferents administracions demanen, tant en 
el cas de la Generalitat com en el del govern central.  

Considera que les ajudes que poden oferir els municipis són complementàries i 
dependran sempre de la seua situació econòmica. Els pressupostos hauran de modificar-
se per adaptar-se a la realitat social, l’ajornament de taxes i impostos és una bona ajuda 
però caldrà estudiar l’impacte que té.  

Intervenció hauria de facilitar un informe amb la disponibilitat econòmica de l’Ajuntament 
així com dels diferents recursos extra municipals possibles per a poder prendre decisions 
raonables. Si l’Ajuntament té una situació que li permeteix endeutar-se haurà de 
reflexionar sobre este punt però des de la responsabilitat. 

Per últim recorda que els plans d’ocupació que arribaran de Labora hauran de gestionar-
se ràpidament. 

Raül Roselló agraeix la convocatòria i remarca la importància del servei d’informació i 
orientació d’Idea. Senyala que existeix molta informació i que per això l’administració 
local és la més important, per ser la més pròxima als veïns.  

Recorda que Idea està perfectament identificada pels ciutadans i ofereix la col·laboració 
del seu sindicat a este servici. Està d’acord també en que augmentar les partides 
destinades a serveis socials és una prioritat però considera que encara es prompte per 
parlar de quantitats. 

El Sr. Roselló considera que l’Ajuntament a l’hora d’introduir ajudes en el teixit econòmic 
haurà de ser molt rigorós perquè es mantinga la estructura adequada.  

Comenta  també que des d’UGT no estan d’acord amb una exempció fiscal generalitzada 
però sí en un ajornament dels impostos i taxes. 

Opina que caldran uns criteris clars perquè no s’esgoten els recursos  de l’Ajuntament i al 
mateix temps poder ajudar a les persones i a les empreses. 

També, segons la seua opinió, hi haurà que tindre clar quins seran el tipus d’ajudes més 
adequades per a no caure en incompatibilitats. I tot això lligat amb el  compris de les 
empreses amb l’ocupació, remarca la importància de n’oblidar este últim punt. 

Explica que és essencial no caure en l’error de voler fer-ho tot immediatament, ja que és 
molt important introduir les diferents accions en el moment precís. 
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El Sr. Tudela dona les gràcies per la convocatòria de reunió i explica que entén la 
situació de l’Ajuntament perfectament. 

Afig que ara mateix el més important és la liquiditat, ja que les empreses estan 
mantenint-se amb recursos propis. Explica també que ja existeixen comerços i hostalers 
que no tornaran a obrir. En la seua opinió cal buscar la liquiditat immediata, pensa que 
l’ajornament dels impostos és imprescindible però demana també una reducció dels 
mateixos més endavant. 

Segons les seues dades, el Sr. Tudela afirma que hi han empreses treballant per damunt 
del 100% però que, almenys per a un  2% del total, esta crisi serà catastròfica. 

Comenta que l’Ajuntament de València destinarà 3.700.000 €, el d’Ontinyent 8.000.000 € 
i Cullera 1.600.000 € als xicotets comerços i empreses. Considera també que les ajudes 
no deuen ser generalitzades i que caldrà fer un reajust del pressupost municipal després 
del drama sanitari. 

El Sr. President agraeix a tots el suport a l’Ajuntament i afirma que no s’entrarà en cap 
competició en altres ajuntaments. 

Confirma que s’ha reunit en la FVMP amb la finalitat de què es demane al govern central  
la possibilitat de gastar el superàvit i no complir amb la regla de despeses. 

Recorda també el Sr. Gómez que tots els impostos no són de caràcter municipal i s’ha 
d’esperar instruccions de l’administració competent. Calcula que en dues setmanes 
podran saber-se les partides destinades a inversions. Manifesta que s’ha de ser valents 
però també prudents. 

Comenta que les línies d’ajuda telefònica es posaran en marxa de seguida i que per al 
dijous es reuniran amb el Consell Assessor de Comerç. 

El Sr. Tudela indica que les ajudes no hauran de centrar-se només en restauració i 
xicotet comerç sinó que també s’haurà de pensar en les Pymes. Planteja un bo comercial 
de 900.000 €, parlar en els arrendataris dels locals... Considera que és necessari diluir 
l’impacte econòmic en el temps. 

El Sr. President manifesta que si cal arribar a l’endeutament, s’arribarà. 

El Sr. Carrascosa mostra la seua disposició respecte a  facilitar tota la  informació 
possible 

Per finalitzar, el Sr. Gómez confirma que existirà una finestreta única en la CLAU per a 
demanar les ajudes. 
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I no havent-hi més punts que tractar, el Sr. President alça la sessió a les 14:00 hores, en 
la data de l’encapçalament indicat, signant el President del Consell i la Secretària en 
prova de conformitat amb el de dalt exposat. 
 
 
   

   EL PRESIDENT      LA SECRETÀRIA  
 
 
 
            Diego Gómez i Garcia            Carmen Herrero Pardo 
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CARMEN HERRERO PARDO

Fecha firma: 21/05/2020 13:19:28

JEFA DEL SERVICIO DE DESARROLLO ECONOMICO COMERCIO Y PROYECTOS
EUROPEOS

AJUNTAMENT ALZIRA

DIEGO ERNESTO GOMEZ GARCIA

Fecha firma: 21/05/2020 14:29:53

ALCALDE-PRESIDENTE

AJUNTAMENT ALZIRA
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